
Tradução: 

1. „Portugalsko je nejpesimističtější zemí EU“ 

Portugalci ztratili důvěru v politické strany, jsou méně spokojení s EU a patří k největším 

pesimistům v Evropě. Vyplývá to ze společné čtyměsíční studie deníku Diário de Notícias a 

nadace Fondation Francisco Manuel dos Santos. 

Podle výsledků studie se důvěra Portugalců v jejich strany propadla z 18 % v listopadu 2012 na 

9 % letos v květnu. Evropský průměr činí 19,6 %. Svým voleným představitelům nejvíce 

důvěřují Malťané (46 %). 

2. „Nový plán pro Portugalsko bude přísnější než plán pro Irsko“ 

Portugalsko bude k zajištění své budoucnosti nuceno podepsat v červnu přístího roku nový 

plán finanční pomoci s EU a ECB, protože současná dohoda s trojkou věřitelů spěje ke konci. 

„Míra tvrdosti nového plánu se má odvíjet od hospodářské situace země a její politické 

stability,“ píše Diário de Notícias. Irsko bude mít vzhledem k dobrému ekonomickému zdraví a 

stabilní politické struktuře podmínky zřejmě příznivější. Jak dodává deník,v případě Portugalska 

se tento druhý program nejeví jako prevence, ale spíše nutnost. 

 

3. KATALÁNSKO: Artur Mas – muž, který drží v rukou budoucnost Španělska 

Španělsko se zmítá v ekonomické krizi. Avšak poté, co nacionalistický lídr a předseda 

katalánské autonomní vlády Arthur Mas vyhlásil volby, které jsou považovány za referendum o 

nezávislosti regionu, hrozí zemi navíc krize ústavní. 

 

4. PRAHA Mládí prožil v Sýrii, ve svých dvaceti letech ale odešel do 

Československa, kde nejprve vystudoval medicínu a následně už ve středu 

Evropy zůstal. Přestože senátor Hassan Mezian (ČSSD) na Blízkém východě už 

47 let nežije, aktuální uprchlickou krizi vnímá velice emotivně. „Když mi 

uprchlíci líčí své smutné osudy, opravdu mě to dojímá,“ řekl v rozhovoru pro 

server Lidovky.cz. 

 

Lidovky.cz: Ministr Jiří Dientsbier (ČSSD) řekl, že Česko by mohlo přijmout až 15 

tisíc běženců, zatímco premiér zatím trvá na maximálně 1500 příchozích. K názoru 

kterého z vašich stranických kolegů se kloníte víc? 

Celá tahle debata kolem kvót, limitů a počtu přijatých jen odvádí pozornost od hlavního 

problému a zároveň od příčiny celé migrační krize. Tedy od toho, že na Blízkém 

východě, ale i jinde, jsou země, které teď mají velké problémy. Když je vSýriiválka, 

nemůžeme se divit, že lidé utíkají. Kdyby tam válka nebyla, nikdo utíkat nebude. 

Debata o tom, kolik uprchlíků může nebo nemůže Česko přijmout, je pro mě podružná. 

(…) 

Zdroj:http://www.lidovky.cz/cesky-senator-narozeny-v-syrii-hranice-evropy-neni-hotelova-recepce-pro-
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